
Protokół Nr 66/23 
z posiedzenia wspólnego Komisji wraz z Komisją Zdrowia i Pomocy 

Społecznej Komisją Infrastruktury i Gospodarki, Komisją Edukacji... 
w dniu 7 grudnia 2023 roku 

W posiedzeniu zdalnym udział wzięli: 

1. IRENEUSZ BALCER - Przewodniczący Komisji 

2. BARBARA BURY 

3. IWONA SIKORSKA 

4. JAROSŁAW TADYCH 

5. MAREK CHART 

6. AGNIESZKA SEYDAK 

oraz pozostali członkowie komisji stałych. 

W związku z faktem, iż posiedzenie Komisji odbywa się równolegle z 

posiedzeniem Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej, Komisji Edukacji Komisji 

Budżetu i Finansów, Komisji Infrastruktury i Gospodarki zaistniała potrzeba 

wyłonienia prowadzącego obrady. Członkowie Komisji wyznaczyli 

Przewodniczącego Rady Powiatu M. Charta do prowadzenia wspólnej komisji. 

Prowadzący obrady otworzył posiedzenie o godz. 14.12 , następnie przedstawił 

porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie. 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia WPF. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na 

2024 r. 

3. Sprawy wniesione ,wolne wnioski. 

4. Zakończenie. 
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Następnie sprawdził listę obecności. Aktualnie uczestniczyło 16 radnych, 

nieobecna A. Seydak. 

Ad. 1. 

Pani Skarbnik Małgorzata Masiłkin przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia WPF. Prognozowana kwota długu na koniec 2024 r. wyniesie 18 607 

666,70 zł, tj. 15,8% w relacji do planowanych dochodów ogółem. 

Waloryzacja została zaplanowana o wskaźniki makroekonomiczne, nie poddano 

dochodów o charakterze majątkowym. Dochody majątkowe, w tym przede 

wszystkim dochody ze sprzedaży majątku pozbawione są regularności, a ich 

poziom uzależniony jest od czynników niezależnych, jak np. koniunktura na rynku 

nieruchomości. 

W roku budżetowym nie zaplanowano dochodów ze sprzedaży mienia. 

W 2024 roku zaplanowano dotacje oraz środki przeznaczone na inwestycje w 

wysokości 37 012 433,41 zł, które wiążą się z uzyskaniem bezzwrotnego 

dofinansowania na realizację zadań. Dotacje obejmują m.in. środki z niżej 

wymienionych funduszy lub programów 

a) Polski Ład - 34 205 630,41 zł; 

b) RFRD - 518 400,00 zł; 

c) Rządowy Program Odbudowy Zabytków - 1 492 700,00 zł; 

d) Dotacje z gmin 716 108,00 zł. 

Poziom prognozowanych wydatków bieżących zdeterminowany jest zakresem 

realizowanych zadań oraz możliwościami finansowymi. Priorytetem w zakresie 

planowania wydatków było zapewnienie odpowiednich środków na utrzymanie 

dotychczasowego zakresu i poziomu usług świadczonych na rzecz mieszkańców. 

Wydatki bieżące prognozowano w podziale na: 

1. wynagrodzenia i składki od nich naliczane; 

2. wydatki związane z obsługą zadłużenia, w tym odsetki i dyskonto; 

3. pozostałe wydatki bieżące. 

Wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń zgodnie z założeniami przyjętymi 

przy prognozie dochodów, dla wydatków bieżących w roku 2024 przyjęto wartości 

wynikające z projektu budżetu. W 2024 r. w budżecie Powiatu Sępoleńskiego 
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wydatki na wynagrodzenia pochodne od wynagrodzeń zabezpieczono w wysokości 

54 984 534,00 zł, co stanowi zmianę w stosunku do przewidywanego wykonania 

na koniec 2023 r. o kwotę 6 605 380,00 zł. W latach 2025-2032 dokonano 

indeksacji wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń w oparciu o 

wagi wskaźników makroekonomicznych, zgodnie z wartościami przedstawionymi 

w tabeli powyżej. 

Wydatki na obsługę długu skalkulowano w oparciu o obowiązujące stawki 

WIBOR jak również warunki wynikające z zawartych umów (w przypadku 

zobowiązań historycznych). Zgodnie z projekcją inflacji opublikowaną przez 

Narodowy Bank Polski, osiągnęła ona szczyt w pierwszym kwartale 2023 roku. Od 

tego momentu prognozowany jest spadek inflacji, która z końcem 2024 powinna 

kształtować się na poziomie między 5% a 7%. Do kalkulacji kosztów obsługi 

długu przyjęto zgodnie z powyższym, że skorelowany z inflacją poziom stóp 

procentowych w okresie prognozy będzie relatywnie powoli spadać, natomiast 

dynamika spadku poziomu stóp procentowych będzie wolniejsza od dynamiki 

spadku poziomu inflacji i do ustabilizowania poziomu stóp procentowych dojdzie 

w 2029 roku. W związku z powyższym odsetki skalkulowano w oparciu o 

prognozę własną WIBOR. 

W budżecie na 2024 r. zaplanowano ujemną różnicę pomiędzy dochodami i 

wydatkami budżetowymi. Wynik budżetu planuje się na poziomie -3 232 000,00 

zł, a jego pokrycie planuje się z kredytów, pożyczek lub papierów wartościowych 

- 3 232 000,00 zł. 

W okresie objętym prognozą zaplanowano przychody budżetowe. 

W roku budżetowym przychody zaplanowano na poziomie 5 909 500,00 zł. 

Przychody Powiatu Sępoleńskiego w 2024 r. obejmują: 

1. kredyty, pożyczki lub emisję papierów wartościowych - 3 232 000,00 zł; 

2. nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych - 2 677 500,00 zł; 

Na dzień 31.12.2023 r. kwota zadłużenia, wykazana Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2024-2032 wynosi 18 803 742,70 zł. 

Na koniec 2024 roku kwotę długu planuje się na poziomie 18 607 666,70 zł. 

Zmniejszenie kwoty długu o około 200 tys. zł. 



4 

W stosunku do dochodów ogółem pomniejszonych o dotacje i środki o podobnym 

charakterze oraz powiększonych o przychody z tytułów określonych w art. 217 ust. 

2 pkt 4-8 ustawy o finansach publicznych, nieprzeznaczone na sfinansowanie 

deficytu budżetowego, planowana kwota długu na koniec 2024 roku wyniesie 

27,41%. Wprowadzono nowe zadanie tj. Erazmus, pozostałe są kontynuacją 

wcześniejszych zadań. 

Wspomniała, że w roku 2020 dokonano restrukturyzacji zadłużenia emitując 

obligacje. Na przestrzeni lat uwolniono hipoteki, obniżono koszty obsługi 

zadłużenia, na koniec ubiegłego roku zadłużenie wynosiło ponad 20 min zł. W 

latach 2021-2023 dokonano spłat kredytów w wysokości ponad 8 min zł 

Zmniejszono zadłużenie do 18 803 742,70 zł W ciągu trzech lat powiat nie 

zaciągnął ani złotówki nowego zadłużenia. Na przyszły rok planowany jest kredyt 

na spłatę deficytu. 

W dalszej części wystąpienia przedstawiła opinie RIO o projekcie uchwały. 

Radny A. Chatłas złożył wniosek formalny aby od razu przedstawić budżet 

powiatu, a następnie otworzyć dyskusję. 

Zebrani jednogłośnie wyrazili aprobatę, aby przed rozpoczęciem dyskusji nad 

projektem uchwały wysłuchać jeszcze informacji nt. projektu budżetu. 

Przystąpiono do realizacji pkt 2. 

Ad. 2. 

Pani Skarbnik Małgorzata Masiłkin przestawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu na 2024 r. 

Poinformowała, że ustala się dochody budżetowe powiatu w wysokości w 

wysokości 114 439 441,47 zł, w tym dochody bieżące w wysokości 77 427 008,06 

zł 66,6% , a dochody majątkowe w wysokości 37 012 433,41 zł - 32,4% 

Ustala się wydatki budżetu powiatu w wysokości 117 671 441,47 zł w tym 

wydatki majątkowe 40 662 145,41 zł wydatki bieżące 77 009 296,06 zł . Deficyt 

zaplanowany jest na poziomie 3 232 000,00 zł. Źródłem pokrycia będzie zostanie 

sfinansowany z przychodów ze sprzedaży innych papierów wartościowych w 

kwocie 3 232 000,00 zł. 
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Określa się łączną kwotę planowanych przychodów w wysokości 5 909 500,00 zł i 

łączną kwotę planowanych rozchodów w wysokości 2 677 500,00 zł. 

Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz 
emitowanych papierów wartościowych w kwocie 5 232 000,00 zł, w tym na: 

1. pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu 

Powiatu w kwocie 2 000 000,00 zł 

2. finansowanie planowanego deficytu budżetu Powiatu w kwocie 

3 232 000,00 zł 

Rezerwa ogólna w wysokości 400 tysięcy zł i celową 120 tys. na zarządzanie 

kryzysowe 

Dotacje i środki bieżące na zadania zlecone i zadania własne stanowią ogółem 

12 224 663,00 zł, w tym: 

dotacje na zadania zlecone w wysokości 7 590 500,00 zł; 

dotacje na zadania własne w wysokości 4 248 563,00 zł; 

dotacje według porozumień z organami administracji rządowej w 

wysokości 36 600,00 zł; 

dotacje według porozumień z JST w wysokości 349 000,00 zł; 

Dotacje i środki przeznaczone na inwestycje zaplanowano w kwocie 

37 012 433,41 zł. 

wydatki bieżące w wysokości 77 009 296,06 zł, z tego: 

- wydatki jednostek budżetowych w wysokości 71 289 332,56 zł, w tym: 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane w wysokości 54 984 534,00 zł - wzrost 

o 13,7 % do ubiegłego roku spowodowany głównie najniższym wynagrodzeniem, 

wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań w wysokości 16 304 798,56 

zł, 

- dotacje na zadania bieżące w wysokości 1 734 147,50 zł, 

- świadczenia na rzecz osób fizycznych w wysokości 2 199 553,00 zł, 

- wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 

ust 1 pkt. 2 i 3 w części związanej z realizacją zadań Powiatu w wysokości 

527 263,00 zł, 

- obsługa długu w wysokości 1 259 000,00 zł; 
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Wydatki majątkowe zaplanowano w wysokości 40 662 145,41 zł, z tego: 

- inwestycje i zakupy inwestycyjne w wysokości 40 662 145,41 zł, w tym: 

wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 

ust 1 pkt. 2 i 3w części związanej z realizacją zadań Powiatu Sępoleńskiego w 

wysokości 125 091,00 zł, 

Największy udział w wydatkach majątkowych 2024 roku zaplanowano w ramach 

działu Transport i łączność (84,03%), następnie w ramach działu Oświata i 

wychowanie (9,10%), Ochrona zdrowia (1,85%), Pomoc społeczna (1,83%), 

Rodzina (1,75%), Administracja publiczna (0,88%), Edukacyjna opieka 

wychowawcza (0,54%), Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (0,03%). 

Na 2024 rok zaplanowano do uzyskania kwotę 5 909 500,00 zł przychodów, na 

wartość której składają się: przychody ze sprzedaży innych papierów 

wartościowych w kwocie 3 232 000,00 zł; nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 

2 677 500,00 zł; 

W 2024 roku z budżetu Powiatu Sępoleńskiego należy spłacić łącznie 

2 677 500,00 zł z tytułu zaciągniętych zobowiązań. Na wskazaną wartość składają 

się wykup innych papierów wartościowych w kwocie 2 000 000,00 zł oraz spłata 

otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów w kwocie 677 500,00 zł. 

W dalszej części wystąpienia wskazała na kontynuowane zadania inwestycje oraz 

na nowe uwzględnione w budżecie powiatu. Kontynuowana będzie budowa 

chodników w każdej z gmin przeznacza się na ten cel po 50 tysięcy zł ( gminy: 

Kamień Kraj., Sępólno, Sośno i Więcbork) . Planuje się przebudowę DP 1116C 

relacji [Stare Gronowo] - gr. woj. - Piaseczno na ode. od km 11+676 do km 

12+330 ETAP IV: budowa drogi dla pieszych oraz dla pieszych i rowerów na ode. 

o dł. 0,34005 km ulokowanym pomiędzy km 11+830,60 a km 12+170,65 jej 

przebiegu w m. Piaseczno, gm. Sępólno Krajeńskie całość przewidziana na 348 

000,00 zł, wydatkowanie w 2024 r. 248 000,00 zł. Zaplanowano przebudowę DP 

1105C relacji Dąbrowa - Kamień Krajeński na ode. o dł. 0,394 km ulokowanym 

pomiędzy km 7+667, a km 8+061 jej przebiegu w zakresie budowy drogi dla 

pieszych i rowerów w m. Dąbrowa/Kamień Krajeński, gm. Kamień Krajeński. 
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ETAP I: ode. o dł. 0,326 km ulokowany pomiędzy km 7+730, a km 8+056 

przebiegu drogi. Plan na 270 400,00 zł. 

"Rozbudowa DP 1129C relacji Sępólno Krajeńskie-Nowy Dwór-Więcbork na ode. 

Nowy Dwór-Więcbork o długości ok. 3,3 km" - Poprawa infrastruktury drogowej -

12 087 050,31 zł. 

"Przebudowa DP 1114C relacji Wałdowo-Olszewka na wybranych odcinkach o 

łącznej długości ok. 1,5 km" - Poprawa infrastruktury drogowej - 3 440 792,24 zł. 

Rozbudowa DP 1101C relacji Zamarte - gr. woj. [Ciechocin], ETAP I: odcinek o 

długości 1,2 km zlokalizowany w m. Jerzmionki - 5 362 291,92 zł. 

Opracowanie dokumentacji projektowych, w tym dla odcinków dróg: Most 

Olszewka, Sępólno-Szynwałd-Wielowicz, Wałdowo-Teklanowo-Zalesie, Obkas 

Wieś do granic z Powiatem Chojnickim, Więcbork-Suchorączek, Śmiłowo-PKP 

Pęperzyn - 1 000 000,00 zł. 

Opracowanie dokumentacji projektowych na inwestycje z innych środków 

zewnętrznych w tym m.in. bud. 600-lecia (Program Regionalny Fundusze 

E u r o p e j s k i e  d l a  K u j a w  i  P o m o r z a  2 0 2 1 - 2 0 2 7 )  -  2 0 0  0 0 0 , 0 0  z ł .  

Remont wybranych odcinków drogi publicznej kategorii powiatowej należącej do 

Powiatu Sępoleńskiego (LIPKA w ramach Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych) - 2 295 500,00 zł. 

Remont wybranych odcinków dróg publicznych kategorii powiatowej należących 

do Powiatu Sępoleńskiego (16 ZADAŃ - w ramach Rządowego Programu 

Inwestycji Strategicznych) - 9 157 894,74 zł. 

Budowa obwodnicy Sępólna Krajeńskiego Opracowanie Studium Techniczno-

Ekonomiczno-Środowiskowego wraz z uzyskaniem decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia oraz opracowanie 

dokumentacji projektowej wraz z uzyskaniem decyzji ZRID - 104 550,00 zł. 

Budowa kompleksu boisk sportowych wraz z infrastrukturą towarzyszącą przy 

CKZiU i LO w Więcborku - 2 295 500,00 zł. 

Budowa ogólnodostępnych siłowni zewnętrznych przy szkołach 

ponadpodstawowych w powiecie sępoleńskim - 125 091,00 zł. 
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Odbudowa muru oporowego przy Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym 

w Sępólnie Krajeńskim - 160 000,00 zł. 

Budowa instalacji sygnalizacji pożaru i oświetlenia ewakuacyjnego w budynku 

CKZiU w Więcborku przy ul. Pocztowej 14 - 208 000,00 zł. 

Dodała, że środki w wysokości 40 662 145,41 zł min przeznaczone jest na 

wydatki inwestycyjne , udział zewnętrzny to 91 %, udział powiatu planuje się z 

nadwyżki bieżącej i planowanej emisji obligacji. 

Planowana nadwyżka operacyjna wynosi 417 712,00 zł. 

Wspomniała o opinii dot. możliwości sfinansowania planowanego deficytu. 

Opinia jest pozytywna. 

W dalszej części zapoznała zebranych z opinią RIO w sprawie projektu uchwały. 

Prowadzący obrady M. Chart otworzył dyskusję nad projektami uchwał. 

Radny A. Chatłas zwrócił uwagę, że ciąży na nas dług, ale chciałoby się zostawić 

powiat w lepszym stanie. 

Dług powiatu na początku kadencji wynosił prawie 32 min zł, a kończymy na 

prawie 19 min zł. Przez 5 lat udało się spłacić dług w wysokości 13 min zł i jest to 

pozytywne działanie. W dalszej części wystąpienia odniósł się do kwoty długu w 

odniesieniu do obsługi. W 2018 obsługa długu wynosiła 1.100,00 zł, w 2022 -

1.400.000 zł, w 2023 - obsługa wyniosła 9% czyli 1.700.400,00 zł. Na przyszły 

rok 1.259.000 zł czyli 6,77% w stosunku do kwoty długu. W ciągu tych lat mamy 

ponad 4.300.000 zł, które zostały wydane na odsetki. 

Zwrócił uwagę, że zadania inwestycyjne skorelowano na ponad 40.660.000 zł. 

Zwrócił uwagę, że w tabeli - zadania inwestycyjne na 2024 r. poza szpitalem 

mamy 4 inwestycje które nie są współfinansowane ze środków zewnętrznych tj. 

inwestycja nr 10 - opracowanie dokumentacji, nr 11- Al. 600-lecia , nr 14-budowa 

obwodnicy opracowanie studium, nr 23 - zewnętrzna winda dla Starostwa. Na te 

zadania inwestycje włączając w to dług szpitalny przeznaczamy głównie środki 

własne. Osobiście ma zastrzeżenia do sposobu finansowania dla zadania 

inwestycyjnego nr 10 i 11. Powątpiewa w możliwość pozyskania środków 
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zewnętrznych na ten cel. Na jakich przesłankach oparta jest nadzieja na 

pozyskaniu środków zewnętrznych? 

J. Tadych Starosta Sępoleński wyjaśnił, że na przykład na sfinansowanie 

inwestycji nr 11 - modernizacja obiektu przy Al.-600 lecia są już środki które 

poniekąd mamy ze stowarzyszenia powiatowego w ramach pozyskanych 9 min zł. 

Liczymy na środki z KPO. Może uda się ograniczyć środki na projektowe 

dokumentacje drogowe. Część projektów mogłaby być wykonana przez nasz 

Zarząd Drogowy. 

Radna I. Sikorska wyraziła pogląd, że koszty opracowania dokumentacji mogą 

być refinansowane w ramach realizowanych projektów unijnych. 

Radny I. Balcer uważa, że 3mln zł planowanego kredytu w formie obligacji jest 

zbyt dużym obciążeniem dla powiatu. Kwota ta powinna być obniżona o co 

najmniej pół miliona złotych. Oszczędności wskazał w wydatkach bieżących. 

Uważa, że przy planowanych cenach zamrożenia energii planowanie wzrostu 

wydatków na energie elektryczną o 121 tys. zł planowanie tak wysokich wydatków 

jest zbyteczne. Następnie wskazał na wzrost wydatków na zakupy pozostałe w 

wysokości 50 tys. zł przy jednoczesnym spadku cen węgla. 

Zwrócił uwagę, że przeznaczono aż 1 min 200 tys. zł. na dokumentację drogowe. 

Niektóre dokumentacje powinniśmy robić we własnym zakresie. Wskazał na 

możliwość oszczędności w płacach rzędu 200 tysięcy zł. Uważa, że po tych 

analizach obniżenie kwoty o pół min zł jest realne. 

W dalszej części wystąpienia odniósł się do WPFu. Wskazał na wzrost wydatków 

bieżących o prawie 10 min zł. 

Radna I. Sikorska zwróciła się do przedmówcy. Zapytała czy uważa, że Rada 

Powiatu powinna zaprzestać wnioskowania o środki na projekty? 

Starosta J. Tadych odnosząc się do wystąpienia radnego apelował, aby Ten nie 

spłycał tak kosztów inwestycji. Każdy projekt ma przewidywaną uśrednioną 

kwotę. W historii Powiatu nigdy nie było tyle inwestycji, my nie chcemy brać 

kredytów, ale są one nieodzowne. Nie znamy także ostatecznych budżetów 

inwestycji. Podkreślił, że każde wygospodarowane środki z inwestycji zostaną 
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przeznaczone na podwyżki dla pracowników, organizacje pozarządowe oraz 

dofinansowanie biblioteki. 

Radny T. Fiflelski odniósł się do propozycji oszczędnościowych radnego I. 

Balcera. Aprobata tej propozycji wynika z faktu, iż nie znamy wysokości środków 

z KPO. Sam koszt emisji obligacji wyniesie 800 tys. zł spłacanych do 2029 r. 

Obawia się, że jeżeli nie uda nam się zrealizować inwestycji obligacje i tak trzeba 

będzie spłacać. 

Radny Fr. Frohlke pogratulował Zarządowi obecnego jak i przyszłego budżetu w 

którym to udaje się spłacać zobowiązania. Uważa, że zaniechanie inwestycji 

byłoby niewybaczalne. 

Wicestarosta A. Marach zapewnił, że budżet będzie modyfikowany w trakcie 

roku. Należy zaufać Zarządowi. 

Radny A. Chatłas zapytał, jak została oszacowana nadwyżka wprowadzona do 

budżetu i WPF. Czy może ona ulec istotnej zmianie? 

Skarbnik Powiatu M. Masiłkin wyjaśniła, że nadwyżka 2 min 500 zł została 

uwolniona częściowo gdyż nie uruchomiliśmy kredytu. Wspomniała, że w 

bieżącym roku planowane jest zmniejszenie deficytu. 

Radny J. Król uważa, że nie należy zaprzestać remontowania zdewastowanych 

odcinków lokalnych dróg. 

Radny Piotr Dobrzański zwrócił uwagę, że dokumentacje techniczne obejmują 

dłuższy okres czasu niż jeden rok. Ma nadzieje, że czas ich przygotowania ulegnie 

skróceniu i będą gotowe w momencie aplikowania o środki unijne. 

Radny I. Balcer odnosząc się do uwag radnych odnoszących się do przedłużającej 

się dyskusji. Osobiście nie brał udziału w tworzeniu budżetu stąd nasuwa mu się 

wiele pytań i wątpliwości. Przykładem jest zwiększenie do 34 tysięcy złotych na 

promocje. Uważa, że jest to za dużo. 

Pan Starosta J. Tadych wskazał, iż zwiększenie związane jest z koniecznością 

organizacji konwentu powiatów w przyszłym roku. 

Radny I. Balcer podkreślił, że nie jest przeciwny inwestycjom tylko 

przedwczesnym projektom. KPO jest przewidziane do realizacji do 2026 r. 

Przypomniał, że na koniec sierpnia w związku z oczekiwanymi środkami w 
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wysokości 3 min zł planowano zaciągnąć obligacje. Decyzja ta została zmieniona 

po jego interwencji. 

Pan Starosta J. Tadych zwrócił uwagę, że tak naprawdę na realizację środków z 

KPO jest niewiele czasu. Nie mamy też faktycznej informacji jak będzie 

kształtował się budżet. 

Pani Skarbnik M. Masiłkin wyjaśniła, że procedura przygotowania budżetu jest 

pracochłonna. Jako Skarbnik musi wybiegać do przodu aby właściwie oszacować 

wskaźniki. Oznajmiła, że przy projektowaniu każdorazowego budżetu wykreślane 

są pozycje, które nie muszą się tam znaleźć. Tak na przykład dzieję się ze 

składkami ZUS. 

Wicestarosta A. Marach wskazał na trudność przy planowaniu budżetów. 

Przypomniał, że liczyliśmy na 6 min zł środków a otrzymaliśmy zaledwie 3,5 min 

zł. 

Radny t. Fifielski uważa, że dyskusja jest istotna należy tylko bacznej przyglądać 

się wydatkom. 

Pan Starosta J. Tadych podkreślił, że wydatki bieżące są stale monitorowane. 

Często dyrektorzy jednostek mają pretensje, że stale są kontrolowani. Uważa, że w 

pierwszej kolejności należy zabezpieczyć potrzeby pracowników. Ich pretensje są 

uzasadnione. 

Zapewnił, że nikt nie zamierza zaciągać obligacji bez potrzeby. 

Przewodniczący Rady Powiatu M. Chart wyraził pełne zaufanie do poczynań 

Zarządu w kwestii konstruowania budżetu. Oszczędności w wydatkach 

podyktowane były chęcią realizacji inwestycji. Skarbnik czuwa nad realizacją 

budżetu. Wysokie koszty obsługi zadłużenia wynikają z inflacji. Dyscyplina 

finansowa wobec dyrektorów jednostek bezpośrednio przekłada się na brak 

autonomii w zarządzaniu placówką. 

Uważa, że powiat u schyłku kadencji jest w dobrym stanie. Nowa rada będzie 

mogła kontynuować inwestycje. 

Zwrócił się o rozważenie możliwości zwiększenia wydatkowania środków na 

bibliotekę publiczną o kwotę 10 bądź 20 tysięcy zł. 
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Starosta J. Tadych zwrócił uwagę, że faktycznie przy projektowaniu budżetu nie 

zabezpieczono środków na bibliotekę publiczną oraz dodatkowych środków na 

budowę obwodnicy w Więcborku. 

Radny T. Fifielski przyznał, że o obwodnicy Więcborka rozmawiano na 

Zarządzie. Wydatek ten będzie wymagalny w przyszłym roku. 

Przystąpiono do głosowania nad projektami uchwał. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały w obecności 5 

radnych (nieobecna A. Seydak) jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

1. Komisja projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

2. Komisja projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 r. 

zaopiniowała j ednogłośnie pozytywnie. 

Wniosek Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja złożyła wniosek fakultatywny do Zarządu Powiatu aby w trakcie roku 

budżetowego 2024 wygospodarować środki finansowe w wysokości 500.000 zł. na 

obniżenie wysokości planowanego kredytu. 

Głosowanie Komisji nad wnioskiem: „za" 2 osoby, „przeciw" 1 osoba, 

„wstrzymały się" 2 osoby. 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej 

1. Komisja projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

2. Komisja projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 r. 

jednogłośnie pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury i Gospodarki 
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1. Komisja w obecności 6 członków zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej jednogłośnie pozytywnie. 

2. Komisja w obecności 6 członków zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu na 2024 r. jednogłośnie pozytywnie. 

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki 

1. Komisja w obecności 6 członków zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 5 głosami „za" i 1 głosem 

„wstrzymującym się". 

2. Komisja w obecności 6 członków zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu na 2024 r. stosunkiem głosów 5 „za" i 1 

„wstrzymujący się". 

Ad. 3. 

Spraw wniesionych nie było. 

Ad. 4. 

Prowadzący obrady Marek Chart zamknął posiedzenie Komisji o 17.00. 

Prowadzący obrady 
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